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Kur saņemt 
“Amatas Avīzi”?
• Amatas novada pašvaldībā;
• Drabešos: Drabešu internāt pa
matskolā;
• Ieriķos: pārtikas veikalā „Priedes”,  
Amatas novada Tūrisma informācijas 
centrā;
• Līvos: Līvu Dienas aprūpes centrā, 
pārtikas veikalā „Līvi”;
• Kārļos: pārtikas veikalā „Kārļi”;
• Amatā: pārtikas veikalā „Edgars”;
• Ģikšos: Amatas pagasta pār 
valdē Ģikšos, patērētāju biedrī bas 
veikalā, pārtikas veikalā „Timrotiņš”, 
A/S  ViršiA degvielas uzpildes stacijā;
• Spārē: Spāres internātpamatskolā 
(Skolotāju istaba);
• Skujenē: Skujenes pagasta 
pārvaldē;
• Nītaurē: Nītaures pagasta pār  valdē, 
degvielas uzpildes stacijā „Pūķis”, 
pārtikas veikalos „Vesko” un „Pīlēns”, 
Nītaures pirtī, kafejnīcā „Runčuks”;
• Zaubē: Zaubes pagasta pārval dē, 
Zaubes bibliotēkā, Elmeres ģimenes 
ārsta praksē, Aptiekā, pārtikas veikalā 
„Skorpions”.

Būsim izpalīdzīgi – ja dzīvo ārpus 
pagasta centra, paņem un aizved 
„Amatas Avīzi” arī kaimiņam, viņš 
priecāsies!

Līga Eglīte

Ieriķos, kur sākas Amatas 
novads, ceļa malā ir kāda īpaša 
vieta. Ikdienas steigā daudzi 
aiztraucas garām, bet, ik gadus, 
11. novembrī piebremzē vai pat 
piestāj, noliek pa svecītei, pa 
ziedam. Ieriķu piemineklis – tā 
ļaužu valodās daudzus gadus 
skanējis nosaukums nezināmā 
karavīra kapa vietai, kas postīta, 
izzudusi un atjaunota. Kāds ir šīs 
vietas stāsts?

No grāmatas „I Pasaules kara 
un brīvības cīņu un piemiņas 
vietas Cēsu rajonā”: 

„1919. gadā landesvēram 
atkāpjoties, netālu no Ieriķiem 
Rīgas–Pleskavas šosejas malā 
atrada nezināmu kritušo kara
vīru. Viņu apbedīja atrašanas 
vietā. Ieriķu dzirnavu īpašnieks, 
mežsargs Alfrēds Kaņeps pēc 
paša meta par saviem līdzekļiem 
darināja šūnakmens pieminekli. 
To viņš veltīja arī savam bezvēsts 
pazudušajam vecākajam brālim, 
latviešu strēlniekam Mārtiņam 
Kaņepam.

150 centimetrus augstas šūn
akmens radzes priekšējā daļā, 
pusaploces nišā bija šūnakmenī 
kalts zobens ar smaili uz leju. 
Virs tā bija austoša saule ar 
trim stariem. Zobens un saule 
iekrāsoti. Ap kapa vietu iestādīja 
30 liepiņas. Pieminekli atklāja 
1934. gada 6. maijā.”

Novadniece Melānija Vanaga  
savās atmiņās par Alfrēdu 
Kaņepu raksta, ka viņas tālais 
radinieks no tēva puses atradis 
tuvējā Cecīļu gravā šūnakmeni, 
izlauzis vajadzīgo gabalu, ar 
savu Baltiņu atvedis uz Nezi
nāmā kareivja atdusas vietu. 
Pieminekļa veidošanas ideju 
atbalstījis Drabešu mežzinis, 
brīvības cīņu dalībnieks Kārlis 
Grinbergs. Atklāšanas dienā 
pieminekli iesvētīja Āraišu 
mācītājs Jānis Meisters.

Nezināmā karavīra kapa 
vietu izpostīja 1984.  gadā, 
novācot pieminekli. Pazudušais 
šūnakmens tā arī nav atrasts. 
Rotkalis Daumats Kalniņš 

atceras: „Gar pieminekli bija eglī
šu rinda. Kad akmens pazuda, 
cilvēki turpināja paklusām nest 
ziedus. Braucot uz Cēsīm ar 
autobusu, paskatījos – jā atkal 
ir ziedi. Tad eglītes nocirta, lai 
šo vietu iznīdētu pavisam un 
kapavietā sāka krāties ceļmalas 
ūdens. Vairs nebija koku, kas 
ar saknēm uzsūktu mitrumu. 
Bet par pieminekļa pazušanu ir 
stāsts, ka šūnakmens aizvests uz 
Igauniju. Toreizējais Cēsu kara 
komisārs palepojies, ka naktī 
apturējuši kādu igauņu kravas 
automašīnu, ievēluši akmeni un 
piesacījuši, lai aizved labi tālu.”

Par padomju laika vēstu
risko analfabētismu laikrakstā 
„Druva” 1988.  gada jūnijā Dau
mants Kalniņš rakstīja: „Lūk, 
tur, Rīgas  – Pleskavas šosejas 
60.  kilometrā apglabātais Nezi
nāmais karavīrs esot bijis 
baltgvards! Vai tiešām mums 
nekad nekļūs skaidrs, ka 
Cēsu kaujās 1919.  gada jūnijā 
Latvijas armija (tā saucamā 
Ziemeļarmija)  ar igauņu palī
dzību cīnījās pret skaitliski un 
bruņojuma ziņā pārāko vācu 

landesvēru!”
Par to, lai pieminekļa vieta 

pēc tā novākšanas 1984.  gadā 
pavisam neizzustu, parū
pējās vīri no toreizējās Gaujas 
meliorācijas sietēmu pārvaldes. 
90tajos Priekuļu pagasta 
„Līvzemes” saimnieks Ēriks 
Plūcis stāstīja, ka ceļa līkumā, 
iepretim Nezināmā karavīra 
kapa vietai melioratori „nejauši 
aizmirsa” vairākus aku grodus. 
Tādus novākt varēja tikai 
ar speciālu tehniku, tāpēc 
betona grodi turpināja veikt 
savu īpašo darbu – sargāt un 
iezīmēt izpostīto piemiņas 
vietu. Garāmbraucējiem, kuri to 
zināja, vienmēr bija silti ap sirdi.

Jāņis Kaņeps: „Padomju 
laikos pieminekli vairākas 
reizes nogāza. Paši cēlām augšā, 
vietējie ieriķieši palīdzēja. 
Pēdējā reizē Cēsu drošībnieki 
bija rīkojušies ar traktoru un 
akmens pazuda pavisam. 80to 
beigās atbrauca fotogrāfs Pēteris 
Korsaks un Andris Grūtups, 
ierosināja pieminekli atjaunot.”

1988. gadā Vides aizsardzības 
kluba Cēsu nodaļa Ieriķos rīkoja 

Cienījamie 
novadnieki!

Kārtējais „Amatas avīzes” nu
murs ceļo pie Jums!  

Novembri aizvadām svētku 
noskaņā, atceroties savas valsts 
svarīgākos vēsturiskos notiku
mus, pieminot varoņus, godinot 
personības, Jāņa un Zigrīdas 
Apalu prēmijas laureātus, Ama
tas novada Gada cilvēks  2014 
laureātus.

Gada pēdējie mēneši klusāki 
kļūst tikai dabā, toties cilvēku 
ikdienā pavisam maz rāmas 
apceres, lai novērtētu aizvadī
to vasaru un rudeni. Iesaku uz 
brīdi piestāt, apturēt steigu, 
ievilkt dziļi elpu un izbaudīt 
kādu miglainu rītu, klusumu 
mežā,pavērot stirnu bariņu zie
mājos, salnas mežģīnes pļavās 
un tālus skatus pāri Amatas iele
jai. 

Novembra avīzē turpinām 
iesākto rakstu sēriju par intere
santām vietām novadā. Stāsts 
par Ieriķu pieminekli ir veltī
jums Lāčplēša dienai, papildinot 
zināmos faktus ar laikabiedru 
atmiņām.

Jau gatavs Amatas nova
da kalendārs 2015.  gadam, kas 
veltīts novada izveidošanas 
15.  jubilejai. Paldies visiem, kuri 
iesaistījās kalendāra tapšanā no 
fotogrāfiju atlases līdz dizainam!

Paldies par atsaucību avīzes 
veidošanā, par idejām un ietei
kumiem, kā arī aktīvo dalību 
Amatas novada pasākumos! 

  Līga Eglīte

Katru gadu 11. novembrī

vairākas talkas piemiņas vietas 
sakopšanā. 

Atjaunoto pieminekli atklāja 
1988. gada 11. novembrī. Izman
tojot iepriekšējo idejisko domu,  
zobenu un uzlēcošās saules sta
rus granītā izkala tēlnieki Maija 
Baltiņa un Andrejs Jansons. 
Uzrunas teica V.  Šubrovskis, 
Imants Timermanis, A. Cābulis, 
svētrunu un pieminekļa iesvē
tīšanu veica Cēsu mācītājs 
K.  Rubenis, dziedāja Daumanta 
Kalniņa kopa „Spurguļi”.

Pensionētā skolotāja Maija 
Ratniece stāsta: „Ziedus pie
minekļa vietā lika arī padomju 
laikā, piemēram ieriķietis 
Jānis Melderis. Savukārt mūs
dienās Amatas pamatskolā ir 
izveidojusies skaista tradīcija, 
katru gadu Lāčplēša dienā ap
ciemot Ieriķu pieminekli. Rīko 
lāpu gājienus, skolnieki liek 
ziedus un svecītes. 

Interesanti, ka tad, kad pie
mineklis jau bija atjaunots, pēc 
piemiņas pasākumiem uz ka
vējoties, ievērojām, ka garām
braucošie šoferi signalizē. 
Patriotisms cilvēkos ir dzīvs.”

Lāpu gājiens šogad 11. novembrī. Foto no Amatas pamatskolas fotoarhīva

Lāpu gājiens šogad 11. novembrī. Foto no Amatas pamatskolas fotoarhīva

Ieriķieši pieminekla atklāšanas dienā1988. gada 11. novembrī. 
Foto no Amatas novada fotoarhīva
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Saskaņā ar šā gada 3.  mar
ta valdības lēmumu, ar kuru 
tika pārcelta pāreja uz brīvu 
elektroenerģijas tirgu mājsaim
niecībām, tā atvēršana notiks kā 
plānots – 2015. gada 1. janvārī. 
Līdz ar to „viens elektrības 
piedāvājums visiem” beigs 
pastāvēt. Faktiski tas nozīmē, 
ka elektrība kļūst par preci, ko 
turpmāk tirgos vairāki, sav
starpēji konkurējoši tirgotāji, 
bet iedzīvotājiem jāizvēlas pie
mērotākais piedāvājums.

Kāpēc jāatver elektroenerģija 
tirgus mājsaimniecībām?

Atverot elektroenerģijas tir
gu, Latvija īsteno valsts attīs tībai 
un iedzīvotājiem svarīgo ener
ģētiskās neatkarības mērķi  – 
iespēju pirkt elektrību par 
izdevīgākām cenām Zie meļ 
valstu tirgū. Izmantojot jaun
izbū vētos elektro enerģijas pie       
gādes ceļus, tā vajadzīgajā apjo
mā tiks pie gādāta uz Latviju, 
pie mē  ram, no Zviedrijas vai 
Somijas caur Igauniju.

Nav piepildījušās bažas, ka 
atvērtajā tirgū nebūs pietieka
mas konkurences. Konkurence 
starp tirgotājiem pastāv, un tā 
pat saasinās. Gada sākumā gata
vību tirgot elektroenerģiju bija 
izteikuši četri tirgotāji, savukārt 
šobrīd – jau septiņi, no kuriem 
trijiem – AS „Latvenergo”, 
SIA „Baltcom TV” un SIA 
„WIN Baltic” jau ir spēkā esoši 
piedāvājumi, savukārt pārējie 
tirgotāji ar saviem elektrības 
piedāvājumiem iepazīstinās līdz 
gada beigām vai nākamajā gadā.

Līdzīgi kā, saglabājot tālruņa 
numuru, līdz šim izvēlējāties 
sev piemērotāko mobilo sakaru 
operatoru un tarifu plānu, Jūs 
varat izvēlēties elektroenerģijas 
piedāvājumu. Pirmo reizi Latvijā 
elektrību varēs nopirkt kopā 
arī ar citiem mājoklī svarīgiem 
pakalpojumiem, piemēram, kā 
komplektu, kurā iekļauts arī 
internets, TV un telefons.

Elektroenerģijas piegādes ceļš 
līdz klientiem nemainās – jauni 
vadi un kabeļi nevienam nav 
jāvelk, skaitītāji nav jāmaina, 
jaunas kontaktligzdas mājokļos 
arī nav jāierīko. Visi tirgotāji 
izmantos valsts elektrotīklu, 
ko ikdienā uztur un attīsta AS 

„Sadales tīkls”. Elektrību līdz 
iedzīvotāju mājām kā līdz šim 
piegādās AS „Sadales tīkls”, 
tāpēc arī iedzīvotājiem reģionos 
nav atšķirības no iedzīvotājiem 
pilsētās – visi tirgotāji izmantos 
valsts kopējo elektrotīklu; 
nevienam tirgotājam jauni 
vadi un kabeļi līdz savu klientu 
mājoklim nebūs jāvelk.

Kas ir svarīgi un kā jārīkojas 
iedzīvotājiem?

Jums vajadzētu zināt 
elektrības vidējomēneša patēriņu 
un termiņu, līdz kuram jāizdara 
izvēle. Savs ikmēneša patēriņš 
ir jāzina, lai spētu adekvāti 
izvērtēt tirgotāju piedāvājumus. 
Tas ir galvenais rādītājs, ap kuru 
veidojas tirgotāju piedāvājumi.

Otra lieta – piedāvājuma 
izvēles termiņi. Sava izvēle ir 
jāizdara līdz 15. decembrim, ja 
vēlaties mainīt tirgotāju un/vai 
kādu no tirgotāju piedāvājumiem 
jau no 1. janvāra. Ja nevēlaties 
neko mainīt vai neesat vēl 
iepazinies ar sev piemērotāko 
elektroenerģijas piedāvājumu, 
neuztraucieties – elektroenerģija 
Jums tiks nodrošināta! To tur
pinās nodrošināt esošais elektro
enerģijas tirgotājs universālā 
pakalpojuma ietvaros. Tomēr 
ir jāņem vērā, ka tā var būt 
dārgāka, nekā ja klients būs 
izvēlējies piedāvājumu atbilstoši 
mēneša patēriņa.

Jūs varat mainīt elektroener
ģijas tirgotāju vai piedāvāju mu 
katru mēnesi – par to jāvienojas 
ar jauno tirgotāju līdz iepriekšējā 
mēneša 15. datumam. Iesakām to 
darīt savlaicīgi, negaidot mēneša 
15. datumu. Līdz tirgotāja 
vai piedāvājuma nomaiņai ir 
jāapmaksā visi līdzšinējie pa
tērētās elektroenerģijas rēķini.

Kam jāpievērš uzmanība 
elektrības piedāvājumos?

Izvērtējot piedāvājumus, ir 
jāskatās uz vairākiem faktoriem, 
ne tikai 1 kWh cenu. Piemēram, 
kur elektrības rēķinu var 
apmaksāt lētāk. Pastāv liela 
atšķirība starp drukātu rēķinu 
pa pastu un elektronisku rē
ķinu, kā arī norēķinu iespējām 
tirgotāju portālos, kas rēķinu 
apmaksu nodrošina bez maksas, 
internetbanku, pasta nodaļu un 

bankas filiāli. 
Ja Jums ir vairāki objekti, 

piemēram, māja un vasarnīca, ar 
atsevišķiem skaitītājiem, tos var 
apvienot vienā līgumā un rēķinā. 
Tā iegūsiet izdevīgāku elektrības 
cenu un ietaupīsiet, apmaksājot 
rēķinu. Par šādu iespēju jautājiet 
savam tirgotājam.

Informāciju par uzņēmu
miem, kas tirgo elektroenerģiju 
mājsaimniecībām, varat iegūt 
portālos 
www.est.lv, www.sadalestikls.lv, 
kā arī rakstot uz:
st@sadalestikls.lv vai zvanot uz 
80 200 403.

Kam tiks sniegts valsts 
atbalsts?

Atverot elektroenerģijas tirgu 
mājsaimniecībām, ir padomāts, 
kā sniegt atbalstu tām sabiedrības 
grupām, kam tas visvairāk 
nepieciešams – trūcīgajām un 
maznodrošinātajām personām, 
kā arī daudzbērnu ģimenēm.

Daudzbērnu ģimenēm 
tiks nodrošināta iespēja 
iegādāties 300 kWh mēnesī 
par elektrības cenu, kas 
līdzvērtīga līdzšinējam Starta 
tarifam. Lai saņemtu atbalstu, 
ir jāpiesakās AS Latvenergo 
(www.elatvenergo. lv vai klientu 
apkalpošanas centros).

Savukārt trūcīgām un 
maznodrošinātām personām tiks 
nodrošināta iespēja iegādāties 
100 kWh mēnesī par elektrības 
cenu, kas līdzvērtīga līdzšinējam 
Starta tarifam. Lai saņemtu 
atbalstu, savas pašvaldības 
sociālajā dienestā jānoformē 
šādas personas statuss un turpat 
jāpaziņo AS „Latvenergo” 
līguma numurs, uz kuru atbalstu 
attiecināt. Atbalstam papildus 
pieteikties nav nepieciešams, jo 
pašvaldības sociālais dienests 
visu nepieciešamo informāciju 
nosūtīs AS „Latvenergo”.

Papildu informācijai:
AS „Sadales tīkls”
Epasts: st@sadalestikls.lv
www.est.lv
www.sadalestikls.lv
twitter.com/sadalestikls
facebook.com/sadalestikls
Klientu serviss: 80 200 403
Bojājumu pieteikšana: 80 200 404

Informācija novada iedzīvotājiem
Jūsu jautājumus un informāciju uzklausīs:  
• Amatas novada domē Drabešu pagasta „Ausmās” 
 Ausma Grinfelde, sekretāre, tālr. 64127935
• Amatas pagasta pārvaldē Ģikšos, Egļu ielā 1
 Līga Jauniete, pārvaldes vadītāja, tālr. 64129388
• Nītaures pagasta pārvaldē „Pagasta ēkā”
 Līvija Ķauķīte, pārvaldes vadītāja, tālr. 64116024
• Skujenes pagasta pārvaldē „Gaismās”
 Vita Demešenkova, pārvaldes vadītāja, tālr. 64125811
• Zaubes pagasta pārvaldē „Bērzainēs”
 Mudīte Liepiņa, pārvaldes vadītāja, tālr. 64129042

Saistošie noteikumi izdoti 
saskaņā ar likuma “Par 
nekustamā īpašuma nodokli” 
2.panta (81) daļu un 9.panta otro 
daļu

1. Saistošie noteikumi nosaka 
kārtību, kādā Amatas novada 
administratīvajā teritorijā 
tiek piemērotas likuma “Par 
nekus tamā īpašuma nodokli”  
atsevišķas normas nodokļa 
aprēķinam daudzdzīvokļu dzī
vo   jamām mājām(to daļām) kā 
arī nosaka nekustamā īpašuma 

nodokļa maksāšanas paziņo
jumu piespiedu izpildes termiņu.

2. Nekustamā īpašuma 
nodokļa maksāšanas paziņojumu 
izdo šanu un nekustamā īpašuma 
nodokļa parādu piedziņu 
atbilstoši šo saistošo noteikumu 
nosacījumiem veic Amatas 
novada pašvaldības Teritorijas 
attīstības un nekustamā īpašuma 
nodaļas nodokļu administratori.

3. Nekustamā īpašuma 
nodokli par daudzdzīvokļu 
dzīvojamo māju (tās daļu), kas 
ierakstīta zemesgrāmatā uz 

Atvērts elektrības tirgus – ko tas nozīmē 
un kā jārīkojas iedzīvotājiem?

Laura Andžāne, 
projektu vadītāja

Vērienīgākās vides pieeja
mības apsekošanas Mapeirons 
ietvaros, pārbaudot vairāk nekā 
1000 vides objektus un vietas 
Vidzemē, Invalīdu un viņu 
draugu apvienība Apeirons un 
biedrība Babyroom par cilvē
kiem ar invaliditāti un ģimenēm 
ar bērniem ratiņos pieejamām 
atzina vien 50 vietas, savukārt 
par „ratiņiem draudzīgākajām” 
pilsētām nominēja Valmieru, 
Siguldu un Gulbeni.

Vietu izvērtēšanu veica 
Apeirons vides pieejamības 
eksperti un Babyroom komanda, 
tās klātienē apsekojot un 
vērtējot pēc tādiem kritērijiem 
kā, piemēram, sabiedrisko ēku 
uzbrauktuvju stāvums, auto
stāvvietu pieejamība, ērtas 
izkļūšanas un iekļūšanas 
iespējas, sliekšņu augstums, 
infor mācijas pieejamība 
cilvēkiem ar redzes un dzirdes 
traucēju miem, iespēja izmantot 
labierīcības. Papildus tika ņemts 
vērā arī tas, vai konkrētās vietas 
ir „draudzīgas” arī ģimenēm 
ar bērniem ratiņos, piemēram, 
vai konkrētajā vietā ir pieejami 
zīdaiņu pārtīšanas galdiņi, bērnu 
rotaļu laukumi, bērnu barošanas 
krēsliņi un citas lietas. 

“Par pieejamību īpaši pado
mājušas komerciestādes – 
ban kas, kafejnīcas, degvielas 
uzpildes stacijas, arī lielveikali 
kā, piemēram, Rimi, kas parū

pējušies, lai viņu veikalos būtu 
iespējams iebraukt un pār
vietoties arī ratiņkrēslā. Uztei
camas arī vairākas kultūras 
iestādes, īpaši izceļot Valmieras 
novadpētniecības muzeja un 
Siguldas pilsdrupu mūsdienīgo 
un piemēroti pielāgoto vidi 
ikvienam tā apmeklētājam  – 
kā cilvēkam ratiņkrēslā, tā 
vecākiem ar bērniem ratiņos. 
Protams, ir arī pilsētas un vietas, 
kurās pie pieejamības jautājumu 
risināšanas būtu pamatīgi jāpie
strādā – piemēram, Saul krasti,” 
stāsta Ivars Balodis, Invalīdu 
un viņu draugu apvienības 
Apeirons valdes priekšsēdētājs.

Vidzemē, tāpat kā visā 
Latvijā, vidēji katrs divdesmitais 
objekts uzskatāms par pieejamu 
cilvēkiem ar invaliditāti un 
vecākiem ar bērniem ratiņos. 

Kopumā vides pieejamības 
tūres Mapeirons laikā biedrība 
Babyroom un Invalīdu un viņu 
draugu apvienība Apeirons 
apsekoja vairāk nekā 22  000 
objektu visā Latvijā. Pilnībā un 
daļēji pieejamie vides objekti – 
ēdinā šanas, kultūras, medicīnas, 
sabiedriskās iestādes, valsts 
un pašvaldību institūcijas, 
transporta pakalpojumi un 
citi apkopoti pirmajā vides 
pieejamības mobilajā aplikācijā 
Mapeirons, kas pieejama mājas 
lapā www.mapeirons.lv un 
Google Play. Drīzumā aplikāciju 
būs iespējams lejuplādēt arī 
AppStore. Plašāka informācija 
Mapeirons mājas lapā.

Cilvēkiem ar invaliditāti un 
ģimenēm ar bērniem ratiņos 
pieejamākās pilsētas Vidzemē 

Likuma „Par nekustamā īpašuma nodokli” atsevišķu normu piemērošanu 
Amatas novadā

Amatas novada pašvaldības 
vārda, un Amatas novada  
paš valdībai piederošo vai 
piekritīgo zemi, uz kuras šī māja 
atrodas, maksā Amatas novada 
pašvaldības daudzdzīvokļu 
dzīvojamo māju (tās daļu):

3.1. personas, kuras īpašu
ma tiesības uz dzīvojamo 
māju (tās daļu) ieguvušas 
līdz dzīvojamās mājas priva
tizācijai,

3.2. dzīvokļu īpašumu 
tiesiskie valdītāji (līdz nekus
tamā īpašuma reģistrēšanai 

zemesgrāmatā),
3.3. personas, kurām ar 

pašvaldības institūcijas lēmu
mu nekustamais īpašums 
nodots valdījumā;

3.4. nekustamā īpašuma 
lietotājs (faktiskais lietotājs), 
kuram daudzdzīvokļu dzīvo
jamās mājas daļa, nav nodota 
valdījumā, bet uz likuma 
vai cita pamata atrodas tā 
lietošanā ( faktiskā lietošanā).
4. Noteikt nodokļu maksā

šanas paziņojumu pie spiedu 
izpildes termiņu 7 gadi no 

nodokļa samaksas termiņa 
iestāšanās brīža.

5. Saistošie noteikumi 
publicējami Latvijas Republikas 
likuma „Par pašvaldībām” 
45. pantā paredzētajā kārtībā, kā 
arī Amatas novada pašvaldības 
mājas lapā un Amatas novada 
pašvaldības informatīvajā izde
vumā „Amatas Avīze”. 

6. Saistošie noteikumi stājas 
spēkā nākamajā dienā pēc to 
publicēšanas laikrakstā „Amatas 
Avīze”.

Amatas novada domes 
priekšsēdētāja E. Eglīte

http://www.e-st.lv
http://www.sadalestikls.lv
mailto:st@sadalestikls.lv
http://www.e-latvenergo.lv
mailto:st@sadalestikls.lv
http://www.e-st.lv
http://www.sadalestikls.lv
http://www.mapeirons.lv
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Gunta Birze

Saņemot atbalstu Klimata 
pārmaiņu finansu instrumenta 
(KPFI) atklātajā projektu kon
kursā „Siltumnīcefekta gāzu 
emisijas samazināšana trans
porta sektorā – atbalsts elektro
mobiļu un to uzlādes infrastruk
tūras ieviešanai”, Amatas no vada 
pašvaldība ir iegādājusies vi
dei draudzīgu un ekono miski 
izdevīgu pārvietošanās līdze
kli  – „Volkswagen” markas 
auto mobili, kas aprīkots ar 
elektrodzi nēju. Aktivitātes tika 
veiktas projekta „Siltumnīcefek
ta gāzu emisijas samazināšana, 
iegādājoties vienu jaunu rūpnie
ciski ražotu M1 klases elektro
mobili” ietvaros (projekta 
identifikācijas Nr.  KPFI16/4). 
Projekta mērķis ir samazināt 
siltumnīcefekta gāzu emisijas 
apkārtējā vidē, iegādājoties rūp
nieciski ražotu M1 klases elek
tromobili. 

Pašvaldības izsludinātajā 
iepir kumā tiesības piegādāt 
auto   mašīnu ieguva SIA „Moller 
Auto Latvia”, piedāvājot 
„Volkswagen EUp!” modeļa 
elektro mobili. Tā ekspluatācijas 
izmaksas ir būtiski mazākas 
nekā automašīnām ar iekš  de
dzes dzinējiem – „Volkswagen 
EUp!” patērē 11,7 kWh elektro

enerģijas uz 100 kilometriem, 
kas to padara par vienu no 
visefektīvākajām elektriskajām 
automašīnām. Aprēķināts, ka 
līdzīga tipa automašīna ar fosilās 
degvielas dzinēju gada laikā, 
nobraucot aptuveni 25 000 km, 
rada 3475 kg oglekļa dioksīda 
(CO2), turpretī elektrodzinējs 
to nerada nemaz.

Projekts paredz elektro
mobiļa ekspluatāciju vismaz 
piecus gadus pēc tā iegādes, 
ievērojot projektā plānoto gada 
no braukumu. Elektromobiļa 
mak si   mālais nobraukums starp 
pilnas uzlādes reizēm ir līdz 160 
kilometriem, bet mak si  mālais 
ātrums – līdz 130 kilo met riem 
stundā. Iegādātais elektromo
bilis tiks izmantots paš valdības 
ikdienas darba vajadzībām.

Projektā plānotās kopē
jās attiecināmās izmaksas ir 
21800,00 eiro, no tā KPFI finan 
sējums ir 84,862385% no kopē
jām attiecināmajām izmak sām, 
t.i., 18500,00 eiro un Amatas 
novada pašvaldības līdzfinansē
jums 15,137615  % no kopējām 
attie cināmajām izmaksām, t.i., 
3300,00 eiro.

Līga Eglīte, 
redaktore

Paldies par sadarbību 
„Amatas avīzes” tapšanā! Katrs 
Jūsu sūtījums – raksts, ziņa, 
īsa informācija, reportāžas vai 
fotogrāfijas veido interesantu 
un bagātīgu astoņu lappušu 
izdevumu.  Lai avīze izdotos un 
savlaicīgi nokļūtu pie lasītājiem, 
vienmēr būs nepieciešama Jūsu 
līdzdalība. 

Ja vēlaties iesniegt infor
māciju  „Amatas avīzes” de
cembra numuram, lūgums 
ievērot norādītos termiņus. Līdz 
12. decembrim jāiesūta publikā
cijas, pārskati, foto un cita 
informācija par pagājušajiem 
notikumiem no novembra vidus 
līdz 12. decembrim, kā arī afišas 

un paziņojumi par drīzumā 
gaidāmajiem. Pasākumu kalen
dā ram sūtiet īsas ziņas par to, 
kas plānots ne tikai 2014.  gada 
nogalē, bet arī Jaunā gada 
sākumā, janvārī. Lūdzu ievērot, 
ka pēc 12. decembra atsūtītais 
netiks publicēts. Novē lotie 
raksti, ja būs atbilstoši aktuali
tātei, tiks ievietoti Amatas 
novada mājas lapā.

Lūdzu, cienīt avīzes sagata
vošanā ieguldīto laiku un rū
pes, tādēļ vēlams ievērot ne 
tikai termiņus, bet arī noteikto 
izmēru un formātu:

• teksta apjoms – līdz 1500 
zīmēm bez atstarpēm;

• teksta sākumā jānorāda 
nosaukums un tūlīt aiz 
virsraksta – autors;

2014.  gada 17.  oktobrī Vides 
aizsardzības un reģionālās at
tīstības ministrija (VARAM) 
apstiprināja Amatas novada 
pašvaldības iesniegto projektu 
„Kompleksi risinājumi siltum
nīcefekta gāzu emisijas sama
zināšanai Zaubes pamatskolā” 
(identifi kācijas Nr.KPFI15.4/9) 
Klimata pārmaiņu finansu in
strumenta (KPFI) atklātajā 
projektu konkursa „Kompleksi 
risinājumi siltumnīcefekta gāzu 
emisiju samazināšanai” V kārtā.

Projekta mērķis ir siltum
nīcefekta gāzu emisiju samaz
ināšana, uzlabojot Zaubes 
pamatskolas energoefektivitāti.
Realizējot projektu ir jāsasniedz 
sekojošus rādītājus:

• projekta oglekļa dioksīda 
emisiju samazinājums – 

43744,01  kg CO2/ gadā;
• projekta oglekļa dioksīda 

emisiju samazinājuma 
efekti vitātes rādītājs  – 
0,424377 kg CO2/EUR gadā.

Projektā plānotās kopē
jās attiecināmās izmaksas ir 
214  391,10 EUR, no tā KPFI 
finan sējums 48,580561% no 
kopējām attiecināmajām iz
maksām, t.i., 104  152,40 EUR 
un Amatas novada pašvaldības 
līdzfinansējums 51,419439% 
no kopējām attiecināmajām iz
maksām, t.i., 110 238,70 EUR.

Projektu plānots īstenot līdz 
2015. gada 30. aprīlim. 

No 2013.  gada rudens 
Amatas novadā notiek divu 
ūdenssaimniecības sakārtošanas 
projektu īstenošana  „Amatas 
no vada Ieriķu ciema ūdens
saimniecības attīstība” un 
„Ama tas novada Skujenes ciema 
ūdens saim niecības attīstība”.

Projektā „Amatas novada 
Skujenes ciema ūdens saim
niecības attīstība” pašlaik tur
pinās būvdarbi. Darbus veic SIA 
„Cēsu Specceltnieks”. Projekta 
ietvaros ir veikta jaunas artē
ziskās akas ierīkošana, esošās 
artēziskās akas rekonstrukcija, 
neiz mantojamās artēziskās akas 
tamponēšana, ūdensapgādes 
tīklu un kanalizācijas tīklu re
kon strukcija, kā arī kana lizā cijas 
sūkņu stacijas, jaunu kanalizā
cijas tīklu un notekūdeņu 
attīrīšanas iekārtu izbūve. Būv
darbus tiek plānots pabeigt 

Amatas novada pašvaldība 
iegādājusies elektromobili

Skujenes pagastā pabeigta sadzīves 
atkritumu izgāztuves „Kursene” 
rekultivācija
Gunta Birze, 
Amatas novada pašvaldības 
projektu koordinatore

Amatas novada Skujenes 
pagastā ir noslēgušies atkri
tumu izgāztuves „Kursene” re
kultivācijas darbi, kurus Amatas 
novada pašvaldība reali zēja Eiro
pas Savienības fondu finansētās 
darbības pro grammas “Infra
struktūra un pakalpojumi” pa
pildinājuma 3.5.1.2. aktivitātes 
„Reģionālo atkritumu apsaim
niekošanas sistēmu attīstība” 
Kohēzijas fonda projekta „Nor
matīvo aktu prasībām neatbil
stošas sadzīves atkritumu izgāz
tuves „Kursene” rekultivācija” 

ietvaros. Rekultivējot sadzīves 
atkritumu izgāztuvi „Kursene” 
0,26ha platībā, tika sakopta vide 
un samazināts apkārtējais vides 
piesārņojums, kā arī novērsta 
infiltrācijas nokļūšanas iespē
jamība apkārtējā teritorijā no 
nerekultivētās izgāztuves, tādē
jādi nodrošinot gruntsūdeņu un 
virszemes ūdeņu piesārņojuma 
samazināšanu. 

Projekta „Normatīvo aktu 
prasībām neatbilstošas sadzīves 
atkritumu izgāztuves „Kursene” 
rekultivācija” kopējās izmak

sas sastādīja 56 057,24 EUR un 
85% no projekta attiecināmajām 
izmaksām finansē Eiropas Savi
enība ar Kohēzijas fonda starp
niecību. 

Projektu „Normatīvo aktu 
presībām atbilstošas atkritumu 
izgāztuves „Kursene” rekulti
vācija” līdzfinansē Eiropas  
Savie nība.

FInansējuma saņēmējs šī pro
jekta ietvaros ir Amatas novada 
pašvaldība.

Projekta administratīvās, Fi
nanšu un tehniskās vadības uz
raudzību nodrošina LR Vides 
aizsardzības un reģionālās at
tīstības ministrija. 

Ieguldījums Tavā nākotnē!

Foto no Amatas novada domes arhīva

Gatavojot „Amatas avīzes” decembra 
numuru

Tiks realizēts projekts „Kompleksi 
risinājumi siltumnīcefekta gāzu 
emisijas samazināšanai Zaubes 
pamatskolā”

decembrī. 
Savukārt projektā „Ama tas 

novada Ieriķu ciema ūdens
saimniecības attīstība” ir noslē
gusies tehniskā projekta izstrā de 
un pašlaik ir izsludināts iepir
kums būvdarbu veikšanai. Pro
jekta ietvaros Ieriķu ciemā ir 
plānotssakārtot dzeramā ūdens 
ņemšanas vietu, uzstādīt dzera
mā ūdens sagatavošanas iekār
tas, veikt ūdensapgādes tīklu 
rekon strukciju, izbūvēt jaunas 
notekūdeņu attīrīšanas iekārtas, 
kā arī izbūvēt jaunus ūdens
apgādes un kanalizācijas tīklus 
centralizētas ūdensapgādes sis
tē mas un centralizētas kana
lizācijas sistēmas pakalpojumu 
pārklājuma paplašināšanai. 

Abi ūdenssaimniecības sa
kār tošanas projekti tiek reali
zēti Eiropas Savienības fondu 
finansētās darbības pro gram mas 

„Infrastruktūra un pakal pojumi” 
papildinājuma 3.4.1.1.  aktivi
tātes „Ūdens saim niecības infra
struk tūras attīstība apdzīvotās 
vietās ar iedzīvo tāju skaitu līdz 
2000” ietvaros. „Amatas novada 
Ieriķu ciema ūdenssaimniecī
bas attīstība” projekta kopējās 
plānotās izmaksas ir 640 298 
EUR (bez PVN), bet „Amatas 
novada Skujenes ciema ūdens
saimniecības attīstība”– 499 474 
EUR (bez PVN). 85% no pro
jekta attiecināmajām izmaksām 
finan sē Eiropas Savienība ar 
Eiropas Reģionālās attīstības 
fonda starpniecību. 

Turpinās ūdenssaimniecības sakārtošanas 
projektu realizācija Amatas novada Skujenes 
ciemā un Amatas novada Ieriķu ciemā 

• iesūtītajam dokumentam 
jābūt ar publikācijas nosaukumu;

• ieteicams raksta noslēgumā 
pievienot informāciju par foto
grāfijām, kas attiecas uz šo 
publikāciju (fotogrāfiju autors, 
nosaukums, vai, kas šajā foto 
redzams, piemēram, personu 
vārdi un uzvārdi, jo foto bieži 
tiek vēlāk izmantots gan mājas 
lapai, gan prezentācijām);

• fotogrāfijas jānosauc atbils
toši tēmai un saturam;

• fotogrāfijām jābūt asām, ar 
labu izšķirtspēju, pēc iespējas 
lielākām.

Sūtot epastu, lūdzu, tēmā 
norādīt raksta nosaukumu!

Gaidīšu Jūsu sūtījumus 
un ierosinājumus epastā:  
amatasavize@gmail.com

Novēlu radošo veiksmi!
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Elza Seržante

Sestdien 8. novembrī demon
strējumu teritorijā ”Kalna 
Gavieši”, Amatas novada Sku
jenes pagastā notika šoruden 
pēdējais seminārs par nekail
ciršu mežsaimniecību. Demon
strējumu teritorijā pulcējās 25 
interesenti, kuri visas dienas 
garumā, uzklausot speciālistu 
un pieredzējušu mežsaimnieku 
viedokļus, mācījās, kā gūt labu
mu no meža katru gadu, izman
tojot izlases cirtes. 

Pasaules Dabas Fonda di
rektors un Meža programmas 
vadītājs Jānis Rozītis, kurš arī 
skaidroja, kāpēc šādas demon
strējumu teritorijas tiek veido
tas. Pētnieks Jānis Donis (LVMI 
Silava), skaidroja  par nekailciršu 
mežsaimniecības pielietojumu, 
ar demonstrējumu teritorijām 
iepazīstināja mežsaimniecī
bas speciālists Martiņš Lūkins. 
„Kalna Gaviešos” par darba 
plānošanu un mežizstrādes 
darbu organizāciju stāstīja de
monstrējuma teritorijas īpaš
nieks Ziedonis Vilciņš.

„Atsaucība ir liela, katru gadu 

semināros ir redzamas jaunas 
sejas. Galvenokārt tie ir jau
nie mežu īpašnieki, kuri savus 
meža īpašumus ieguvuši salīdz
inoši nesen un tiem ir vēlme 
apgūt ekonomiski izdevīgu un 
reizē dabai draudzīgu meža 
apsaim niekošanu,” atzina Jānis 
Rozītis. Mežsaimniecības de
monstrējumu teritorijas ir izvei
dotas privātajos mežos ar pašu 
īpašnieku iniciatīvu. Demon
strējumu saimniecībās redzami 
konkrēti risinājumi, kā teorija 
tiek īstenota praksē. Aplūkojama 
meža pakāpeniska atjaunošanās 
jau notikušajās cirtēs, ir atzīmē
ti ciršanai paredzētie koki, 
noskaidrojami veiktie un plāno
ti kopšanas darbi. Un, protams, 
redzami arī rezultāti. Neatsvera
ma ir iespēja uzdot meža saim
niekiem tos jautājumus, uz 
kuriem neatbildēs neviena gudra 
grāmata vai mācīts eksperts.

Kopā šoruden Pasaules Dabas 
Fonda meža apsaimniekošanas 
demonstrējumu teritorijās noti
ka trīs atklāti semināri, kas kopā 
pulcēja vairāk kā 80 dalībnieku. 

Projektu finansē Latvijas 
vides aizsardzības fonds.

Līga Eglīte

Turpinu informēt par 
Amatas novada pašvaldības 
NVO konkursā atbalstītajiem 
kultūras, izglītības, sporta un 
citu aktivitāšu projektiem. 

Mednieku makšķernieku 
klubs Zaube” realizēja projektu 
„Augšezers rullē”. Aleksandrs 
Dementjevs: „Noorganizējām 
vairākas Latvijas mēroga sacen
sības – „Zaubes līdaka”, „Zaubes 
karpa” un „Zaubes raudiņa”. 
LatvijasIgaunijas jau niešu mili
tārajās sacensībās klubs pie
dalījās ar trofeju izstādi un 
rīkoja medījumu degustācijas. 
Augšezera apsaim niekošanai 
un teritorijas labiekārtošanai 
sarīko tas trīs lielas talkas, 
pie dalījās ap 100 cilvēku. 
Ierīkota makšķernieku mājiņa 
uz pontona. Par projekta 
norisi vairāk informācijas un 
fotogrāfijas kluba mājas lapā 
www.mmkzaube.lv.

Biedrība „Amatas novada 
attīstības fonds” realizēja 
projektu „Vēsture tērpos un 
attēlos Nītaurē”. Dace Eipure: 
„Projekta iecere – iziet kopā ar 
interesentu grupu pa vēstu res 
taku caur gadsimtiem, izman
tojot tērpus un rekvizītus. Lai 
katru laikmetu raksturotu, 
tērpu idejas un skices meklēju 
muzejos, internetā un daudz 

palīdzēja seno tērpu šuvēja Maija 
Ulme. Vēstures taka piemērota 
skolniekiem no 6.  klases, pie
augušo vai pensionāru grupām, 
ģimenēm. Priecāšos, ja uz vēstu
res taku pieteiksies skolas. Varu 
doties arī ciemos uz kādu no 
skolām, ņemot līdz rekvizītus”.

Šovasar Āraišu Ezerpils ap
meklētāji varēja iesaistīties 
vairā kās seno amatu darbnīcās, 
ko organizēja „Kultūrvēsturiskās 
vides saglabāšanas biedrība” 
(KVSB). Projekta „Āraišu iedzī
votāju ikdienas darbi vēlajā 
dzelzs laikmetā” realizētājs 
Arsēnijs Šenroks: „Vispirms 
paldies Amatas novada domei 
par atbalstu! Jau otro gadu KVSB 
sadarbojas ar Āraišu Ezerpili un 
Agnesi Ramatu. Nodarbību cikls 

Vija Indriksone

Tuvojas noslēgumam  biedrī
bas „Skujenes kultūrvides 
attīstība” projekts, ko atbalstījusi  
Amatas novada pašvaldība. Pro
jekta mērķis – piedāvāt iespēju 
apgūt un pilnveidot aušanas 
prasmes, veicināt seno tradīciju 
pārmantojamību un kultūras 
mantojuma saglabāšanu. 

Projekta gaitā tika iegādātas 
divas kvalitatīvas stelles, velku 
sagatavošanas un aužamās  pa
līg  ierīces, aušanas materiāli. 
Šobrīd audējas darbojas pie 
piecām dažāda platuma stellēm. 

Iepazīstoties ar Vidzemes 
novada tautastērpu daudz
veidību un krāšņumu, iegūtas 
zināšanas arī par Skujenes 
pagasta seno tērpu. Noausta 
Sērmūkšu tērpa josta un šobrīd 
darbs rit pie Skujenes un 
Kosas tautastērpa brunčiem. 

Skujenietēm ar padomu pa
līdz aušanas darbnīcas “Vēve
rīšas” vadītāja Dagnija Kupče. 
Novembrī dosimies piere
dzes apmaiņā ciemos pie Vec
piebalgas audējām. 

Audēju radošā darba pamatā 
ir seno tradīciju pārmantojums, 
tehnisko paņēmienu variēšana 
un pilnveidošana, darinājumu 
lietderība mūsdienu dzīves 
vajadzībām.  Skaistie paklāji, 
sedziņas, jostas un grāmatzīmes 
vasarā bija apskatāmi Skujenes 
bibliotēkā. Kad visi rudens 
lauku darbi ir paveikti un 
vasarā izaudzētā raža novietota 
pagrabos, audējas aktīvi ir 
atsākušas darboties pie stellēm 
un domāt par jaunām iecerēm.    

Sirsnīgs paldies par at
balstu projekta īstenošanā 
Gaitam Indriksonam, Kristam 
Klāmanim un Mairim 
Kazerovskim! 

 

Interese par izlases 
cirtēm aug katru gadu 

Novadā realizētie NVO projekti

bija iecerēts, lai apmeklētāji 
varētu līdzdarboties un iepazīt 
seno amatu prasmes. Tas arī 
izdevās. Ja kādam radās vēlme 
apgūt amatu, tad to var turpināt 
KVSB, Ruckas muižā. Ceram 
sadarbību ar Ezerpili turpināt arī 
nākošgad.”

Drabešu internātskolā šogad 
treniņiem un sacensībām tiek 
lietota viena no Latvijā moder
nākajām laika ņemšanas iekār
tām. Iekārtas un program ma
tūras iegādi organizēja biedrība 
„Sporta klubs „Ašais””. Projekta 
„Moderno tehnoloģiju ieviešana 
vieglatlētu treniņu procesā” 
vadītājs Austris Āboliņš atzina, 
ka jaunā aparatūra ļoti atvieglo 
trenera darbu, ir izmē ģināta 
sacensībās un ikdienas treniņos. Skujenes raksti audumā

Skujenes pagasta audējas iesaistās velku vilkšanā brunčiem. 
Foto: Vija Indriksone

Talka pie Augšezera. Foto no MMK “Zaube” mājas lapas

„Kastanīša” kolektīvs

Lai arī kļūst tumšāks un 
dzestrāks, mums nav jākļūst 
drūmākiem. Piekritīsiet taču, 
ka katram gadalaikam ir savs 
šarms! Un rudens ir īstais laiks, 
lai mēs savos darbos kļūtu tikpat 
krāsaini un neatkārtojami kā 
nokritušās rudens lapas.

Pirmsskolas izglītības iestāde 
„Kastanītis” ir iesaistījusies 
makulatūras vākšanas konkursā 
„Tīrai Latvijai!”, ko organizē 

„Zaļā josta” sadarbībā ar SIA 
„Līgatnes papīrs”, AS „Latvijas 
valsts meži” un Valsts izglītības 
satura centru. Mācību gada 
ietvaros vācam makulatūru, 
veicinot bērnu vides apziņu 
un sekmējot dabas resursu 
taupīšanu, vienlaikus cīnoties 
par vērtīgām balvām. Par katru 
savākto makulatūras tonnu 
saņemsim no SIA „Līgatnes 
papīrs” arī 5 kg otrreizēji pār
strādāta biroja vai zīmēšanas 
papīra, kas gatavots no konkursa 

„Kastanītis” aicina darīt Latviju tīrāku
laikā savāktās makulatūras.

Makulatūras vākšana izglī
tības iestādē norisināsies līdz 
2015. gada 16. martam.

Aicinām ikvienu Amatas 
novada iedzīvotāju – ja jūsu 
mājās ir iekrājusies makula
tūra – papīrs, avīzes, grāmatas 
u.c., vediet to uz „Kastanīti” 
un atbalstiet mūs! Neskaidrību 
gadījumā zvaniet uz telefona 
numuru 29110821 (Dinija).

Priecāsimies par Jūsu 
atbalstu!

Unda Fiļimoņenkova, Amatas 
pamatskolas 8. klases skolniece

Šā gada sākumā apmeklējām 
EKO skolu forumu Daugmales 
pamatskolā. Tur tikām infor
mēti par ideju veidot Eko 
žurnālu, kurā rakstu autori ir 
skolēni. Skolotāja Aija Pundure 
ieteica pamēģināt. Veidoju foto
reportāžu, kā lietotus sadzī
ves priekšmetus izmantot 
atkātoti, izveidoju reportāžu par 
četrām galda un vides spēlēm 
un suvenīriem. Pēc kāda laika 
saņēmu vēstuli no Jauno Vides 
Reportieru koordinatores Ilzes, 
kura ieteica piedalīties JVR 
konkursā. Darbs bija jātulko 
arī angļu valodā. Paldies par 
palīdzību māsai Saivai un 
skolotājai Janai Pauperei! Vasarā 
saņēmu vēstuli, ka Latvijā savā 
vecuma grupā esmu ieguvusi 
1.  vietu. Saņēmu naudas balvu 
un iespēju Latviju pārstāvēt JVR 
misijā Portugālē.

30. oktobra rītā kopā ar 
pārējiem dalībniekiem no Lat
vijas devos ceļā uz Portugāles 
pilsētiņu Cascais. Mūs pār
steidza, ka visapkārt auga palmas 
un kaktusi. Šis nebija tikai atpū
tas brauciens. Mūs sadalīja ko
mandās, katrai bija jāpēta kāda 
problēma pilsētā un vēlāk jāpre
zentē savs darbs. Šīs dienas bija 

ļoti aizraujošas. Uzzināju daudz 
jauna un inte resanta, papildināju 
angļu valo das zināšanas. Pirms 
mājup ceļa biju ekskursijā uz 
Rokas ragu – Eiropas R galējais 
punktu, uz Cascais dabas parku 
un pilsētiņu Sinatra. 

Varu teikt, ka ieguldītais 
darbs bija tā vērts. Domāju arī 
turp māk darboties JVR kustībā.

Rudens brīvdienas Portugālē

Foto no Undas Fiļimoņenkovas albūma
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Sērmūkšu pamatskolas 
aktivitātes „Comenius” projektā

Zaubes pamatskola

Sporta spēles Iveta Kondrāte
Otrdiena     14.10 – 14.50
Piektdiena  12.30 – 13.10                
                     14.10 14.50; 14.55 – 15.35

Teātris Jana Stūrīte Ceturtdiena 13.20 – 15.30
Vokālais ansamblis  
Kokapstrāde Sandris Pavārs Piektdiena  13.20 – 14.50

Sporta spēles Iveta Kondrāte
Otrdiena     14.10 – 14.50
Piektdiena  12.30 – 13.10                
                     14.10 14.50; 14.55 – 15.35                    

Spāres internātpamatskola
Teātra pulciņš Elita Upe Trešdiena     15.0016.30

Sporta pulciņš Jānis Freivalds
Pirmdiena    16.3018.50
Otrdiena      17.1018.40
Ceturtdiena 14.0016.30

Mūzikas pulciņš Anitra Rause Trešdiena     15.0016.30
Piektdiena    11.3012.10

Tautisko deju pulciņš Ilgvars Cinis Trešdiena     17.0018.30

BOCCIO pulciņš Aija 
Andersone

Pirmdiena    15.0016.30
 „c” līm.sk.   16.3018.00

Amatas pamatskola
Vides pulciņš
(5.7.klase)

Ilgvars Cinis
 

Trešdiena 14.30–15.30
Ceturtdiena  13.50–15.30

Sports
(1.4.klase; 5.9.klase)

Dace Ķipēna
 

Otrdiena  14.00–15.30
Piektdiena13.50–15.20

Ansamblis
(1.4.klase; 5.9.klase)

Ingrīda 
Muižniece
 

Otrdiena 14.40–15.30
Piektdiena 13.10–13.50

Zaļā darbnīca (5.9.klase) Laura Skruže Otrdiena 14.40–15.30

Kokapstrāde (5.9.klase) Indars Upīts Pirmdiena 14.40– 15.30
Otrdiena 14.40– 15.30

Jaunsargi (5.9.klase) Egīls Kaimiņš Pirmdiena 14.40– 15.30

Brīvās cīņas (1.9.klase) Andis Ruicis
Otrdiena 15.45–16.30
Katra 2.trešdiena 14.00–15.20
Ceturtdiena15.15–17.30

Dejas (1.4.klase) Taiga Krūmiņa Pirmdiena14.00–15.15
Ceturtdiena 14.00–15.15

Sērmūkšu pamatskola
Ansamblis 1.4.kl. Daiga Šveide Pirmdiena 12.45.13.25
Dejas 1.5.kl. Ilze Cīrule Otrdiena 13.3014.10

Kokapstrāde 2.9.kl. Mārtiņš 
Žēpers

Pirmdiena       2.5.kl. 13.30.14.10
                         2.9.kl. 14.15.14.55

Popgrupa „Pīlādzītis” Daiga Šveide Otrdiena      14.15.14.55
Ritmika 1.4.kl. Ilze Cīrule Ceturtdiena 12.4513.25;  13.3014.10
Rokdarbi 1.6.kl. Ingrīda Batņa Trešdiena     12.4513.25; 13.3014.10

Sports 1.4.kl. Agita 
Pļešakova Piektdiena    12.4513.25

Sports 1.9.kl. Agita 
Pļešakova Piektdiena    13.3014.10

Programmēšanas ABC 4.9.kl. Ilze Šmate Piektdiena    13.3014.10

Interešu izglītības piedāvājums Amatas novada skolās 2014./2015. mācību gadā

Drabešu sākumskola
skolēniem

Klavierspēle Ina Aizgale 
Indra Kumsāre Pēc individuāla grafika

Koriģējošā vingrošana 
1. – 2. klase
3. – 4. klase

Zigrīda Liepiņa
ceturtdiena
14.1014.50
 piektdiena  14.5516.20

Teātra pulciņš
1.2. klase
3.4. klase

Indra Kumsāre piektdiena 14.1015.35
trešdiena 13.2514.05

Tautas dejas 
1. – 2. klase
3. – 4. klase

Sanita Ceriņa otrdiena 13.2514.50
trešdiena  14.1014.50

Sporta pulciņš – galda spēles Zigrīda Liepiņa ceturtdiena 14.5515.35
Sports  
1.2. klase
3.4. klase

Vita Knāķe
pirmdiena 
13.2514.05
14.1014.50

Ansamblis  
1.2. klase
3.4. klase

Ina Aizgale 
otrdiena
ceturtdiena 
14.1014.50

Koris   1.4. klase Ina Aizgale piektdiena  12.1512.55
Mājturība un tehnoloģijas  
1.klase
2. klase
3.klase

Kristīna Vītola
Piektdiena 8.309.10
ceturtdiena 8.309.10
pirmdiena 13.2514.05

Mājturība un tehnoloģijas  
4.klase Sandra Intenberga trešdiena  13.2514.05

Angļu valoda  
3.klase 
4.klase

Ināra Rubīna ceturtdiena 13.2514.05
pirmdiena 8.309.10

Latviešu valoda  1.klase Inese Kraukle ceturtdiena 12.1512.55
pirmsskolēniem
Koriģējošā vingrošana 
3. grupa Zigrīda Liepiņa ceturtdiena  16.3017.00

piektdiena    16.2016.50
Ansamblis 
2.grupa
3.grupa

Ina Aizgale 
trešdiena 
9.009.20
10.0010.20

Tautas dejas 
1.grupa
2.grupa
3.grupa

Sanita Ceriņa

otrdiena, trešdiena 
12.0012.20
15.2015.50
12.2012.50

Drabešu internātpamatskola
Koris 1.3. klase Rita Briņķe Otrdien, ceturtdien:

16.40.17.20. ansamblis (5.9.kl.)
17.20. 18.00. solo dziedāšana
18.00.18.40.  koris (1.4. kl.)

Ansamblis 4.9. kl. Rita Briņķe 
Solo Rita Briņķe

Netradicionālie rokdarbi Laura Skruže Otrdiena, ceturtdiena 
14:3015:10

Basketbols 7.9.klase Egils Kaimiņš Pirmdiena  20:1020:50
Galda spēles 4.9. klase Zigrīda Liepiņa Trešdiena 16:0016:40

Koriģējošā vingrošana Zigrīda Liepiņa

1.kl. pirmdiena 13:4014:20
2.klase pirmdiena 14:3015:10
3.,8.kl. pirmdiena 15:1016:00
4.5.kl. trešdiena 13:4014:20

Jaunsargi 4.9. Klase Egils Kaimiņš 
VFS (vispārējā fiziskā 
sagatavotība) Austris Āboliņš 

Kad beidzas mācību stundas, daudzi Amatas novada skolēni nesteidzas doties uz 
mājām, jo ikvienā izglītības iestādē tiek piedāvātas daudzveidīgas nodarbes gan sporta, 
gan deju, gan radošos, gan valodu apguves pulciņos, kuros bērni un jaunieši apgūst 
jaunas prasmes, mācās sadarboties, lietderīgi un jautri pavadot no mācībām brīvo 
laiku. Daudzi skolēni piedalās vairākos pulciņos un ir ļoti apmierināti ar šo iespēju.

„Comenius” projekta dalībnieces no Sērmūkšu pamatskolas: no labās  Signe 
Kolotiļina (9.kl.), skolotāja Ingrīda Batņa, Andra Eva Riekstiņa (8.kl.), Dinija Pušķe 
(8.kl.), projekta galvenā koordinatore, skolas direktore Ilze Šmate kopā ar rumāņu 
skolniecēm radošajās darbnīcās. Foto no Ilzes Šmates arhīva.

Par Sērmūkšu pamatskolas audzēkņu un 
skolotāju braucienu uz Rumāniju, piedaloties 
„Comenius” projekta aktivitātēs, varējāt lasīt 
„Amatas avīzes” oktobra numurā. 

Amatas novada pirmsskolas izglītības iestāde „Kastanītis”
Angļu valoda Laura Mietule Otrdiena 15.45, 16.15;  Piektdiena 8.00

Dejas

Ieva Bernadeta 
Dārziņa

Gita Jonase

Otrdiena      16.00, 17.00
Ceturtdiena 16.00, 17.00
Pirmdiena    15.45, 16.15
Trešdiena     15.45, 16.15

Ansamblis Gunita 
Morozova

Pirmdiena     8.55
Trešdiena      8.50

Nītaures vidusskola
1.4.klašu tautisko deju pulciņš Anta Paula otrdienās, ceturtdienās 13.50 – 15.00

5.9.klašu tautisko deju pulciņš Anta Paula otrdienās, ceturtdienās  15.00 – 16.10

1.4.klašu vokālais ansamblis Daina Beļajeva pirmdienās 13.00 – 13.40

Debašu pulciņš Žanna Priedīte pirmdienās 16.10 – 16.50

Sporta pulciņš Ēriks Bauers trešdienās   15.20 – 17.00

Improvizācijas teātra pulciņš Ligita Picka pirmdienās 15.00 – 16.00

Komerczinības Evita Sloka pirmdienās 14.45 16.05

Ritmika 1.4.klasei Sarmīte Eņģele trešdienās   13.00 – 14.00

Jaunsargu pulciņš Egils Kaimiņš trešdienās   17.00 – 18.30
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Rudentiņš darbīgs vīrs, 
to mēs visi zinām, tādēļ arī 
notikumi skolā ir raibu raibie. 
Aktīvisti un „labinieki” brauca 
ekskursijā skeitparku Rīgā un 
jūras dzīļu pētīšanas interaktīvo 
izstādi „Rīga Plaza”. Sākumā 
daļa skolēnu baidījās uzkāpt 
skrituļdēlim, bet noslēgumā visi 
bija izmēģinājuši gan uzkāp
šanu, gan braukšanu. Un kur 
vēl garšīgās picas! Pētot jūras 
dzīles, saģērbāmies skafandros, 
lai justos kā īsti pētnieki, tad 
ar zemūdeni grimām arvien 
dziļāk okeānā. Vērojām kā aiz 
iluminatoriem mainījās okeāna 
iemītnieki no ļoti skaistiem līdz 
pavisam nepievilcīgiem.

24.  oktobrī Interešu dienā 
jau otro gadu pie mums 
viesojās dažādu profesiju pār
stāvji. Šogad mēs dzirdējām 
lopkopības speciālistes Aelitas 
Runces stāstījumu. Kopā ar 
biškopi Edgaru Medni apska
tījām gan pašas bites, gan bišu 
mājas. Par tūrismu Amatas 
novadā un tūrisma specialitāti 
stāstīja Amatas novada Tūrisma 
informācijas centra speciāliste 
Līga Eglīte. Viesi iepazīstināja 
ar savu nodarbošanos, savu 
izaugsmi, saviem hobijiem, pēc 
tam kopā ar skolēniem strādāja 

darba grupās. Skolnieki veidoja 
plakātus par interešu un karjeras 
iespēju saistību. Paldies viesiem 
par interesantajiem stāstījumiem 
un aizrautīgo līdzdarbošanos!

5.novembrī pie mums 
skolā ciemojās Valsts Policijas 
Valmieras reģionālās pārvaldes 
Cēsu iecirkņa Kārtības policijas 
nepilngadīgo inspektore Oksana 
Ozoliņa. Skolēniem stāstīja par 
vardarbību, tās izpausmēm, 
atbildību. Runājām arī kā rīko
ties, ja mācību stundās lieto 
telefonu. 

6.novembrī notika pasākums 
vecmāmiņām un vectētiņiem, 
kurā rādījām B.  Jukņevičas 

Notikumi Zaubes pamatskolā
skečus „Svešā valoda” un 
„Tikai neuztraucies”. Paldies 
teātra pulciņa vadītājai Janai 
Stūrītei par jaukajiem vārdiem! 
Vecmāmiņas piedalījās dažādās 
aktivitātēs: stāstīja par sevi: „Kad 
es biju maza meitene...”, ļāvās 
rotaļu priekam kopā ar mazbēr
niem. Sākumskolas skolēni mūs 
ievirpināja dejā. Mūzikas skolas 
meitenes kopīgi ar skolotāju 
Raisu Lāci muzicēja. Paldies 
visiem vecvecākiem, māmiņām, 
kas bija kopā ar bērniem šajā 
pasākumā!

Skolas kolektīva domas 
apkopoja Anita Legzdiņa

Aija Pundure, skolotāja

Mana Latvija! Rudenīgiem 
vējiem appūsta, krāsainām 
lapām izraibināta, miglas vāliem 
caurvīta un retu saules staru 
apmīļota. Tu – maza valstiņa 
plašo tautu vidū. Vai zini, Latvija, 
ka Tavs spēks un nākotne slēpjas 
mūsu jaunatnē? Vai Tu nojaut, 
ko viņi par Tevi domā, kā viņi 
Tevi mācās?

Ieskatam dažas īsas piezīmes 
par mācību stundām Amatas 
pamatskolā. Starptautiskās 
EKO skolu rīcības nedēļas ietv
aros skolēni vēstīja par atbil
dīgu dzīvesveidu, viesojās 
novada iestādēs Ieriķos, Cēsīs 
un Ģikšos. Skolā notika gan 
veselīgo našķu stundas, gan 
tirdziņš. Kopā veidojām video
klipu starptautiskajai Eko skolu 
divdesmitgadei.

Paula Baumane un Druvis 
Kronbergs, kuri ir arī Amatas 
mākslas un mūzikas skolas 

Ziņas no Amatas pamatskolas
audzēkņi, piedalījās A. Žilinska 
5.  Starptautiskajā  jauno vokā
listu konkursā Jēkabpilī. Audzēk
ņus sagatavoja skolotājas Ingrīda 
Muižniece un Ilze Pulle.

Varoņu un patriotisma 
nedēļas ietvaros 1.–5. klašu sko
lēni devās mācību ekskursijā uz 
nodar bībām Cēsu instruktoru 
skolā. 11. novembra vakarā 
visi devāmies lāpu gājienā uz 
nezināmā karavīra pieminekli 
Ieriķos. Skolas dzimšanas die
nas un Latvijas valsts svētku 
pēcpusdienai gatavojam kon
cert uzvedumu. Meiteņu vokā
lais ansamblis uzstāsies arī 
Amatas kultūras centra rīkotajā 
koncertā. 22. novembrī skolā 
rīkojam vecāku dienu.

Aicinām arī jūs, ikvienu, 
pievērsties, rīkoties un mest 
Zaļo izaicinājumu dzīvot Latvijai 
draudzīgi!

Slēpsimies tikai zem gaišu 
domu lietussargiem!

Sirds siltus svētkus visiem!

Līga Eglīte

Ik pa laikam Amatas novada 
domes komanda papildinās 
vai notiek kādas izmaiņas. 
Kur var uzzināt par jaunajiem 
speciālistiem? Šajā vasarā 
darbu sāka sporta koordinators 
Ēriks Bauers. Sportists, kam 
pašam vairs nav laika savām 
sacensībām un hobijiem, jo katra 
diena paiet mācot, trenējot un 
rosinot uz sportu citus. Intervija 
ar Ēriku par iecerēm darbā, 
nākotnes plāniem un vēlmēm 
notiek brīvajā brīdī, ārpus 
ierastās vides, novada tūrisma 
informācijas centrā Ieriķos.

Kā nokļuvi šajā amatā?
Vēl mācījos augstskolā, 

uzzināju, ka būs speciālista 
vieta un pieteicos. Tāpat zināju, 
ka nākšu atpakaļ uz Cēsīm, šeit 
jau bija florbola trenera darbs. 
Jā, bija arī citi pretendenti, taču 
mani plusi – esmu novadnieks, 
zinu, kas notiek un man ir liela 
motivācija – sakārtot sporta 
dzīvi. Piemēram, Līvos nebija 
sporta laukuma, īsti neizveidojās 
futbola laukums, tur iestādīja 
kokus, ar volejbola laukumu bija 
problēmas. 

Vai kaut ko jau ir izdevies 
paveikt?

Līvos sarīkojām „Ielu spēles”. 
Nekas tāds liels pirms tam 
šeit nebija noticis, izņemot 
novada svētkus. Piedalījās 
vairāk nekā simts sportistu, 
dažām komandām bija pat 
jāatsaka. Gribētāju daudz, tādēļ 
nepieciešams vēl viens volejbola 
laukums. Tas būtu darbs 
nākošajā gadā. Turpināsim „Ielu 
spēļu” tradīciju, pasākums notiks 
2015.gada 29.augustā. Florbolu 

un volejbolu papildināsim ar 
futbolu, jo ir daudz spēlētāju, 
piemēram no Nītaures. 

Kas ir Tavi palīgi organi zē
ša  nā? Kas Tevi atbalsta?

Man ir izveidota komanda, 
kas palīdz spēļu laikā, mana 
drau dzene, kurai ir sporta ko
ordi natora izglītība, mani labā
kie draugi, Lauris Skrastiņš no 
Ieriķiem, Rūdolfs Bondars no 
Līviem.

Kāda ir sadarbība un 
interese Novada skolās?

Zaubē jau otro nedēļu 
darbojas florbola pulciņš. Dalīb
nieki brauc arī no Nītaures. 
Pieteikušies vairāk kā 20 gribē
tāji. Amatas florbola komandai, 
kas spēlē pieaugušo čempio
nātos, tagad būs maiņa.

Nītaurieši vēlas vairāk attīstīt 
futbolu, sakārtot laukumu, uzla
bot inventāru.

Drabešu internātskolā nepie
cie šams stadions. Runāju par 
to ar domes priekšsēdētāju. 
Tā būtu lieliska treniņbāze pa

šiem un vasarā komandām no 
visas Latvijas. Blakus telpas 
dzīvošanai, skaista apkārtne, ir 
ko redzēt. Ir doma par peldvietas 
ierīkošanu Āraišu ezerā. 

Vai esi apzinājis, kādu spor 
ta veidu pārstāvji vēl ir novadā?

Mums ir trīs sporta klubi: 
„Ašais” vieglatlētika, brīvās 
cīņas klubs „Ferrum”, loka 
šāvēji „Savage Archery”. Top 
jauns skijoringa klubs „MG 
Moto Amata”. Treniņi notiek 
„Uplandos”. 

Pirmkārt, atbalstīsim novada 
sportistus, savējos klubus. Labi, 
ka te notiek lieli pasākumi. 
Nākošgad Melturu mežos būs 
orientēšanās sacensības „Kāpa”. 
Arī rallijs, kur izmanto Kārļu 
ceļa posmu. Ir skatītāji, novads 
tiek popularizēts. Ar visiem, ar 
kuriem sadarbojamies, aicinām 
sevi parādīt mūsu pasākumos. 
Atved, piemēram, motociklus  
var apskatīt, var nofotografēties. 
Līvos „Ferrum” izlika paklā
jus, bērni rādīja paraug de

Lai notiek!

Baiba Erliha, 
direktora vietniece 
audzināšanas jomā 

Pirmdien mūsu skolā viesojās 
27.  kājnieku bataljona 1.  rotas 
komandieris virsseržants A.Bah
manis un kareivji B.Bahmanis, 
A.Romāns. Audzēkņi mācījās 
pārvarēt uguns mūri un pār
vietoties pa purvu, celt sakaru 
torni, skatījās filmu par jaun
sargu un zemessardzes darbu. 
Skolniekiem tika ļauts iejusties 
kareivju lomās, dodoties brau
cienā ar militāro tehniku.

Vakarā skolēni kopā ar 

Zemessardzes bataljona pār
stāvjiem devās lāpu gājienā uz 
IPasaules karā kritušo karavīru 
kapiem. Skolēni skaitīja dzejo ļus, 
klašu kolektīvi pie pieminekļa 
nolika ziedus, svecītes un pie
dalījās lūgšanā par Latviju.

Patriotisko nedēļu noslēdzām 
ar svinīgo līniju, kurā skolēni 
raksturoja Latvijas skaistumu 
dažādos gadalaikos. Labākie 
audzēkņiem: E.  Pētersone, 
V. Kuļi kovs, S. Līce, A. Moļņiks 
saņēma pateicības “Mēs ar tevi 
lepojamies” un E.  Freimane, 
A.  Bētaks atzinības – ,,Mūs 
priecē jūsu izaugsme”.

Patriotiskā nedēļa Spāres skolā  

monstrējumus, Nītaurē novada 
svētkos sevi reklamēja loka 
šāvēji. Esmu plānojis klubus 
iesaistīt pasākumos arī nākošajā 
vasarā. Sanāksmē Novada domē 
4.novembrī izkristalizējās doma, 
ka jārīko sacensības tajos sporta 
veidos, kur jau ir dalībnieki un 
tradīcijas.

Kādi ziemas sporta veidi 
novadā populāri?

Plānojam ikgadējo tautas 
slēpojumu apkārt Ģikšiem, ko 
organizē Dace Ķipēna. Tā ir sena 
tradīcija, piedalās pat augstas 
klases sportisti. 

Pagājušajā sezonā bija pare
dzētas hokeja spēles, taču 
nenotika laika apstākļu dēļ. Ja 
būtu stabilas ziemas, tad, pie
mēram, Līvos ierīkotu laukumu, 
kur vasarā var spēlēt florbolu, 
bet ziemā uzliet ledu hokejam.

Ar kādiem sporta veidiem 
pats nodarbojies?

Es pats diemžēl vairs florbolu 
pats nespēlēju. Trenēju bērnus 
Līgatnē, Cēsīs „Lekringa” mei
teņu komandas, tiesāju florbola 
sacensības visā Latvijā, Nītaurē 
esmu sporta skolotājs un tad vēl 
darbs Amatas pašvaldībā.

Ko vēlies paveikt, strādājot 
šajā amatā? Kādas ir nākotnes 
ieceres?

Vienmēr runāts, ka Amatas 
pašvaldībā nav sava sporta 
centra, kur sanākt kopā. Sportisti 
var darboties tikai individuāli. 
Ir iecere, ka nākotnē varētu būt 
sava sporta zāle. Viena ideja par 
vietu – Ieriķos, otra – Līvos. 
Jādomā par telpu izmantošanu, 
par cilvēkiem. Cēsīs visas 
sporta zāles ir noslogotas, 
gribētāji brauc uz Priekuļiem. 
Kāpēc, lai viņi nebrauktu uz 
Līviem vai Ieriķiem? Ir labs 
ceļš, autobusu satiksme, tuvu 
skolas, bērnudārzi, vasarā var 
rīkot sporta nometnes. Līdzīgs 
piemērs ir Kocēnos, kur pirms 
tam, kad laukos būvēja zāli, 
smējās. Toties tagad trenējas pat 
Latvijas izlase. Zāle jāuzbūvē 
„pareizā virzienā” un pareizajā 
vietā. Tas ir mērķis. 

Vai ir savs moto vai devīze?
Galvenais, lai notiek! Lai te 

viss notiek, lai jauniešiem, kuri 
brīvdienās brauc mājās, ir, kur 
atgriezties un ir ko darīt. Novadā 
ir daudz cilvēku. Jāatrod iespēja, 
kā viņus te noturēt un sports ir 
viens no veidiem.

Top Interešu dienas kolektīvais vērtējums. Foto: Līga Eglīte

Foto no Ērika Bauera personīgā arhīva
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Ēriks Bauers

Pirmo reizi Amatas novadā 
notika sanāksme, kur uz 
diskusiju tika uzaicināti sporta 
klubu vadītāji, sporta skolotāji, 
jauniešu pārstāvji, dažādu 
pasākumu organizētāji un 
sporta entuziasti, kuri sprieda 
par turpmāko attīstību. 

Sanāksmē diskutēja par 
turpmāko kārtību, kā finan
siāli tiks atbalstīta sporta 

Ēriks Bauers

Visā Latvija florbols paliek 
arvien populārāks. Amatas no
vads ir aktīvi iesaistījies sporta 
veida attīstīšanā nākotnē un 
jauno florbolistu audzināšanas 
programmā. Mūsu komanda 
„Amata” jau ceturto sezonu 
demonstrē atzīstamu sniegumu 
Cēsu atklātajā čempionātā. 

22. oktobrī Zaubē norisinājās 
florbola sacensības, kur spē
kiem mērojās Nītaures, Mores, 
Sērmūkšu un Zaubes jaunie 
sportisti. Jau pirmā spēle parā
dīja, ka sacensības būs intere
santas un to pierādīja Mores 
florbolisti, kuri izvirzījās vadībā 
ar 2:0 pret nomināli stiprāko 
Zaubes komandu, bet otrajā 
periodā Zaube spēja izlīdzināt 
spēli un pēc pamatlaika beigām 
svinēja uzvaru ar 5:3. 

Otrajā spēlē Nītaure līdzīgā 

spēlē ar rezultātu 3:1 pārspēja 
Sērmūkšu florbolistus. Nītaures 
komandā ar diviem gūtiem 
vārtiem izcēlās Edgars Šulcs, bet 
Oskars Šulcs guva vienus vārtus. 
Vienīgos komandas vārtus 
Sērmūkšiem iemeta Mārtiņš 
Vējkrīgers. Nītaures komanda 
turpināja rādīt pārliecinošu spēli 
un neatstāja variantus Mores 
florbolistiem, uzvarot ar 2:0. 

Spraiga spēle izvērtās starp 
Sērmūkšu un Zaubes koman
dām. Pēdējo vārdu teica Zaubes 
florbolists Guntis Knēts, kurš 
burtiski dažas sekundes pirms 
pamatlaika beigām izlīdzināja 
rezultātu. Pēcspēles metienos 
veiksme uzsmaidīja Jānim 
Brikmanim un Zaubes komanda 
iekļuva finālā. 

Finālā Nītaureņi svinēja 
uzvaru ar 6:1 un izcīnīja pirmo 
vietu, Zaubes komanda 2.vietā, 
Sērmūkši – 3.vietā. Evija Lūkina

8. novembrī noslēdzās 
sacensības brīvajā cīņā, kur 
dalībniekiem bija iespēja startēt 
no reizes uz reizi, uzlabojot savu 
sniegumu un pakāpjoties kopējā 
ranga tabulā, nonākot pašā 
spicē. 

Sacensību pirmais posms 
notika Ieriķos, Amatas 
pamatskolas sporta laukumā, 
kas bija unikāls pasākums pēdējo 
40 gadu laikā. Otrais posms 

norisinājās Zaubē. Trešais, 
noslēdzošais posms notika 
Liepas pamatskolā un pulcēja ap 
400 skatītāju.

Varam ar lepnumu teikt, ka 
esam sasnieguši iecerēto. No 107 
cīkstoņiem, jeb 11 klubiem, esam 
izauguši līdz 230 cīkstoņiem, jeb 
22 klubiem, vienkopus pulcējot 
30 labākos cīņas trenerus 
un tiesnešus no Latvijas un 
Igaunijas. Saņēmām Latvijas 
cīņas federācijas prezidenta 
Dz. Urbančika, sporta meistara 

Florbols – jaunās paaudzes 
sporta veids! 

Pārrobežu sadraudzības čempionāts 
brīvajā cīņā noslēdzies

un trenera V.Freidenfelda un 
Rīgas Kundziņskolas direktores 
I.Freidenfeldes atzinīgo 
novērtējumu. Ar lepnumu 
varam uzteikt CSK „Ferrum” 
bērnu sniegumu, izcīnot finālā 
4 vietas:

3.vietu izcīnīja Nikola Ance 
Salmiņa (Priekuļu novads); 
9.vietu izcīnīja Sniedze Marta 
Grīnberga (Amatas novads); 
11. vietu izcīnīja Ralfs Lūkins 
(Amatas novads); 16.vietu 
izcīnīja Ingars Polis (Amatas 
novads).

Ar medaļām tika apbalvoti 
arī labākie 3 cīkstoņi katrā 
svara kategorijā. No Amatas 
pamatskolas Ingars Polis 1.vieta; 
Sniedze Marta Grīnberga 
3.vieta.

Īpašs paldies mūsu skaņu 
operatoram Aigaram Krieviņam 
par izturību. Paldies mūsu 
galvenajiem atbalstītājiem 
Amatas novada domei, īpaši 
priekšsēdētājai Elitai Eglītei, 
Priekuļu novada domei, 
priekšsēdētājai Mārai Juzupai. 
Paldies visiem CSK „Ferrum” 
aktīvajiem cīkstoņiem un 
aptuveni divi simti iesaistītajiem 
brīvprātīgajiem darbiniekiem! 

Evija Lūkina

CSK „Ferrum” komanda 19. 
oktobrī piedalījās sacensībās 
Igaunijas ciematā Rakke, 
„Nublust Nabiks” 4.posmā. 
Mērojot četru stundu garu ceļu 
sportisti bija gana saguruši, 

toties galamērķī dzestrais lietus 
atspirdzināja un sapurināja 
cīņai. Igaunijas ciemi ļoti 
atšķiras no Latvijas, jo uz 
aptuveni 1000 patstāvīgajiem 
Rakke iedzīvotājiem ir jauna 
skola, gan sporta zāle, gan turpat 
netālu lielveikals. Sacensības 

bija ārkārtīgi svarīgas, jo izšķīrās 
sportistu vieta Igaunijas stiprāko 
cīkstoņu starpā, kur  kopējā 
ranga tabulā tiek veikta uzskaite 
un noteikti 15 labākie.

Sacensībās piedalījās 9 klubi, 
trīs no Latvijas. CSK „Ferrum” 
klubs izcīnīja vienu 2.vietu un 
divas 3.vietas.

Toms Ričards Krieviņš 
(Ieriķi, Amatas pamatskola) 
 9.vieta; Ralfs Lūkins (Cēsis, 
Cēsu 2.pamatskola)  2.vieta; 
Edgars Juriksons (Cēsis, Cēsu 
2.pamatskola)  3.vieta;

Rainers Lūkins (Cēsis, 
Cēsu 2.pamatskola)  5.vieta; 
Toms Kukuškins (Liepa, 
Liepas pamatskola )  3.vieta; 
Reinis Strods (Liepa, Liepas 
pamatskola)  5.vieta; Rihards 
Ingus Sloka (Liepa, Liepas 
pamatskola)  10.vieta; Toms 
Ķīsis (Liepa, Liepas pamatskola) 
 10.vieta.

„Ferrum” cīņas Igaunijā 

dzīve. Galvenās prioritātes: 
atbalsts mūsu novada sporta 
pasākumiem, kur iesaistīti 
novadnieki, individuālie spor
tisti, kuri regulāri pārstāv un 
popularizē novadu dažāda 
mēroga sporta sacensībās un 
mūsu sporta klubi. 

Sanāksmes dalībniekiem 
bija lieliska iespēja uzzināt par 
pār stāvētajiem sporta veidiem, 
atklājot, ka patiesībā mums ir 
daudzas aktivitātes, par ko bieži 

Evija Lūkina

„Ferrum” kluba meitenes 
17. oktobrī startē ilgi gaidītajā 
čempionātā jauniešiem. Šīs ir 
nozīmīgākās sacensības Latvijas 
sportistiem mūsu valstī, kur 
pārstāvēti visi labākie Latvijas 
cīņas klubi. Pirmo reizi tāda 
mēroga sacensībās Latvijā 
startējām kā komanda. Lielā 
konkurence netraucēja mūsu 
pieciem jauniešiem izcīnīt arī 
3 medaļas. Ar CSK „Ferrum” 
jauniešu sniegumu esam 
izpelnījušies lielu atzinību no 
citiem Latvijas cīņas klubiem. 

Mūsu komandu pārstāvēja 
jaunieši no Ieriķiem, Liepas un 
Gulbenes par ko viņiem visiem 
liels paldies. Komandas rezultāti: 
Alīna Antipova (Gulbene)  1.

vieta, Miks Jencītis (Gulbene  2.
vieta, Samanta Timpa (Liepa)   
3. vieta

Samanta Timpa treniņu 
nodarbības regulāri apmeklē 
tikai no šī gada februāra. Ne
dēļas nogalēs piedaloties neskai
tāmās sacīkstēs, Samantai 
devuši pieredzi un iespēju sevi 
parādīt no labākās puses Latvijas 
čempionātā. Uzteicams arī ir 
Hannas Mihailovas un Sniedzes 
Martas Grīnbergas sniegums, 
jo meitenes cīņā pierādīja, ka ir 
cienīgas pārstāvēt klubu arī šāda 
mēroga sacensībās. Izsakām 
pateicību Gulbenes klubam 
par iegūtajiem rezultātiem 
spodrinot CSK „Ferrum” vārdu 
un stiprinot mūsu sadarbību. 
Turpināsim veiksmīgo sadarbību 
arī 2015. gadā. 

Latvijas čempionāts 
jauniešiem brīvajās cīņās

Diskusija par sporta dzīves 
aktualitātēm Amatas novadā

nav informācijas. Sprieda arī par 
infrastruktūras sakārtošanu: par 
futbola laukuma sakārtošanu 
Nītaurē, par vieglatlētikas 
stadiona projektu Drabešos, par 
otra volejbola laukuma izveido
šanu Līvos, u.c. 

Ja arī Tev, Amatas avīzes” 
lasītāj, ir vēlme sākt darboties, 
tad nesēdi mājās, bet iesaistīties 
Amatas novada sporta dzīvē! 

Uzvarētāji – Nītaures komanda. Foto no Ērika Bauera fotoarhīva

Foto no CSK “Ferrum” arhīvaFoto no CSK “Ferrum” arhīva

Foto no CSK “Ferrum” arhīva
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Amatas novada pašvaldības informatīvais izdevums “Amatas 
Avīze”  

Atsauce: tālr. 28681083      Epasts: amatasavize@gmail.com
Par rakstu saturu ir atbildīgi rakstu autori.  Iznāk reizi 

mēnesī.  
Metiens 1800 eksemplāri.  

Izdevējs un izplatītājs  Amatas novada pašvaldība. 
Paldies visiem, kuri palīdzēja materiālu tapšanā! 

Novadá
dzimis

Mūžībā
aizgājuši

Ieva Niedre

Decembrī Cēsu vecpilsētā 
kat ru nedēļas nogali norisināsies 
Ziemassvētku tirdziņš. Lai bū
tu plašāks un oriģinālāks pie  
dāvājumu klāsts, aicinām 
pieteik ties Cēsu un apkārtnes 
amat niekus, māksliniekus, rok
darb niekus un mājražotājus. 
Īpaši aicināti tie, kam tas ir hobijs 
un kuri iepriekš nav piedalījušies 
ar saviem darinājumiem – vai tās 
būtu pašu zīmētas apsveikumu 
kartītes, pašdarinātas eglīšu ro
tas vai vecmāmiņas adījumi.

Tirdziņi nedēļas nogalēs 
pirms Ziemassvētkiem – 
29.  no  vembrī, 6., 13., 14., 20. un 
21. decembrī notiks vienlaikus 
ar citiem pasākumiem pilsētā, 
lai palie linātu viesu un vietējo 
iedzī votāju plūsmu vecpilsētā.

Piesakies tirdziņam līdz 21.novembrim
ieva.niedre@cesis.lv
64122537

Pop Up Ziemassvētku tirdziņi 
vecpilsētas tukšajos namos! 

Decembra nedēļas nogalēs nāc ar saviem rokdarbu, 
amatnieku, hobiju talantiem - radīsim svētku 

noskaņu kopā! 

Tirdzniecības vietas tiks 
iekārtotas Cēsu vecpilsētā –
Rīgas ielas tukšajos namos un 
to skatlogos. Vietējiem tirgoties 
gribētājiem būs jāsamaksā vien 
simboliska dalības maksa – trīs 
līdz pieci eiro par nedēļas nogali. 
Savukārt pārējiem interesentiem 
dalības maksa par nedēļas nogali 
10–15 EUR (atkarība no tā, 
vai vēlas 1 vai 2 dienas tirgot). 
Tirgotājam tiks nodrošināta vie
ta ar galdu, siltums un elektrība, 
atbilstoši noformētas tel pas. 
Šajā laikā pilsētā notiks dažādi 
koncerti, performances un ra 
došās darbnīcas. Pie    teik   ties 
tirdzniecībai iespē jams gan uz 
vienu dienu vai vienu nedēļas 
nogali. Taču, ja ir vēlme – arī 
uz visām. Plašāka infor mā cija 
un pieteikšanās līdz 21. no
vem brim: ieva. niedre@ cesis. lv, 
t.  64122537

KINO
Nītaures kultūras namā

21. novembrī  plkst. 17.30
Animācijas programma mazajiem bērniem 

„Latviešu literatūras ekranizējumi animācijā” 
(74 min.)

„Kabata”, rež. Roze Stiebra  10 min  Ojārs Vācietis
„Zīļuks”, rež. Dace Rīdūze, 10 min  
                Margarita Stāraste
„Pavasaris Vārnu ielā”, rež. Edmunds Jansons 
          24 min  Jānis Grīziņš
„Sārtulis”, rež. Dace Rīdūze  9 min     

                    Margarita Stāraste
„Baltā”, rež. Edmunds Jansons  10 min  
                Jānis Jaunsudrabiņš
„Zaķīšu pirtiņa”, rež. Roze Stiebra  10 min    

          Vilis Plūdons
Ieejas maksa: 2,00 EUR.

Amatas pagastā
Georgs Mašlakovs (22.04.1932.  24.10.2014.)

Drabešu pagastā
Antoņina Jadviga Karele (05.04.1929.  28.10.2014.)

Rasma Meldere (03.08.1932.  25.10.2014.)
Grigorijs Nikolajevs (11.01.1920.  17.10.2014.)

Leonīds Žavoronkovs (18.09.1946.  28.10.2014.)
Vasilijs Panfilovs (14.01.1928.  02.11.2014.)
Marija Leškoviča (03.05.1925.  08.11.2014.)

Zaubes pagastā
Inta Brikše (26.08.1956.  01.11.2014.)

Drabešu pagastā

Raivo Ābrams

Pateicība
Vēlos izteikt pateicību Ģikšu ugunsdzēsēju brigādei: Jānim, 

Mārim un Imantam Tinusiem par operativitāti, dzēšot pērno kūlu 
Spārē kādā nesakoptā pļavā šogad, 30. oktobra rītā. Stiprais vējš ātri 
izplatīja uguns liesmas, mana dzīvojamā mājas virzienā, kas atrodas 
netālu.         

  Ar cieņu  Spāres iedzīvotāja Ingrīda Ozoliņa

Amatas pagastā:
Vija Velta Zaķe – 75 gadi
Velta Jēkabjāne – 81 gads
Alfons Brencis – 82 gadi
Maiga Šleija – 83 gadi

Drabešu pagastā:
Lidija Valdmane  85 gadi
Klāra Kazaka – 85 gadi
Ausma Kamzole – 84 gadi
Pēteris Stucis – 82 gadi
Zita Rea – 82 gadi
Monika Pūce – 82 gadi
Vilis Bradovskis – 81 gadi
Laima Lejiņa – 80 gadi
Akops Mardojans – 80 gadi
Rasma Rozīte  75 gadi
Henrieta Vidējā 75 gadi 

Nītaures pagastā:
Roberts Jēkabsons – 84 gadi
Jekaterina Miķīte – 90 gadi

Skujenes pagastā:
Janīna Logina  81 gads
Artūrs Sarkans – 81 gads
Millija Celma – 84 gadi
Rita Bērziņa – 85 gadi
Zinaida Smilga – 85 gadi

Zaubes pagastā:
Skaidrīte Bičevska – 84 gadi
Spodra Gaciha – 83 gadi
Velta Margrieta Kalniņa – 
         83 gadi
Olga Rīgerte – 82 gadi
Valda Inta Liepiņa – 75 gadi
Skaidrīte Pēlmane – 75 gadi

Drabešu Muižas Amatu māja aicina novada amatniekus 
un rokdarbniekus uz kopīgu izstādi „Tērps – no senā līdz 
mūsdienīgam” Drabešu pagasta „Ausmās”, kur novada pašval
dība laipni atvēlējusi savas telpas. Izstādē paredzēts eksponēt 
tekstilijas (apģērbu), kas gatavotas no vilnas, lina un citiem 
materiāliem dažādās rokdarbu tehnikās. 

Izstādes atklāšana paredzēta 6.  decembrī plkst. 13.00 un būs 
atvērta līdz 20. decembrim. 

Izstādes noslēgumā, 20.  decembrī plkst. 10.00 visi tiek laipni 
aicināti uz Ziemassvētku tirdziņu!

Dalību jau apsolījuši amatnieki no Skujenes, Nītaures, Zaubes, 
Ģikšiem un Amatu mājas. 

Sīkāka informācija par izstādi pa tālruni 29199870.

Aicinām novada amatniekus 
un rokdarbniekus!

Aicinājums uz Ziemassvētku 
tirdziņu Cēsīs

Dina Ivanova, projekta 
„Nītaureņu skola” koordinatore

26.  oktobra pēcpusdienā 
Nītaures kultūras namā notika 
kāda neparasta rosība gan 
iekštelpās, gan ārpus tām. 
Borisa un Ināras Teterevu 
fonda atbalstītā projekta 
„Nītaureņu skola” ietvaros, 
aktīvie projekta darboņi aicināja 
uz vēl nebijušu pēcpusdienas 
satikšanos Nītaures ģimenes, 
bērnus un jauniešus, lai kopīgi 
vārītu dažādas putras, dalītos 
receptēs un jauki pavadītu laiku. 
Putru klāsts bija plašs: mannā, 
dažādu auzu pārslu, putraimu, 
rīsu, grūbu un kartupeļu. Arī 
vārīšanas process bija dažāds: 
gan uz dzīvas uguns, gan uz 
elektriskās plītiņas, gan uz 
īpaša gāzes aparāta, kā arī 
speciālā elektriskajā putras 
vārāmajā termosā. Kamēr putras 

gatavojās ikviens varēja minēt 
mīklas, piedalīties īpašajā putras 
viktorīnā, kā arī baudīt Nītaures 
bērnudārza sagatavoto nelielo 
izrādi ar pamācību noslēgumā. 
Viktorinā interesanti bija uz
zināt, ka Putras dienu visplašāk 
svin Skotijā (Liel britānijā). 
Pirmā labība, no kuras gatavoja 
putras, tika sēta jau pirms 23 
tūkstošiem gadu, pilngraudu 
putrās ir ievērojami vairāk 
minerālvielu un vitamīnu 
nekā rafinētajās putrās, fiziski 
aktīviem vai stresa pārņemtiem 
cilvēkiem vispiemērotākā ir 
griķu putra. Katram bija prieks 
iesaistīties un dāvanā saņemt 
kādu no „Herkuless” daudz
veidīgajiem ražojumiem. Putras 
pēcpusdiena notika ar „Rīgas 
dzirnavnieka” atbalstu Putras 
programmas ietvaros, atzīmējot 
Starptautisko Putras dienu un 
svinot Putras mēnesi – oktobri!

Nītaurē aizvadīta garda 
Putras pēcpusdiena

Ziemassvētku eglīte 
Amatas pamatskolā 18. decembrī
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